
Regionalni centar za bibliotečke informacione sisteme i informacione sisteme o istraživačkoj delatnosti pod pokroviteljstvom Uneska 

        

 

 

Z A P I S N I K 

druge sednice Saveta COBISS.Net  

 

30. 11. 2017. godine, Maribor, Slovenija 

 

 

Sednica je održana u Mariboru, Slovenija, 30. novembra 2017. godine, s početkom u 9.00 časova. 

 

 

Prisutni: 

 

Nominovani članovi Saveta COBISS.Net i ovlašćeni zastupnici: 
Aleš Bošnjak; IZUM, Slovenija; (v. d. direktora) 
Ismet Ovčina; Nacionalna i univerzitetska biblioteka Bosne i Hercegovine; (direktor) 
Nevenka Hajdarović; Nacionalna i univerzitetska biblioteka Bosne i Hercegovine; (rukovodilac NCC-a1) 
Senka Naumovska; Narodna i univerzitetska biblioteka Makedonije; (v. d. direktora) 
Žaklina Gjalevska; Narodna i univerzitetska biblioteka Makedonije; (rukovodilac NCC-a) 
Tatjana Dunović; Nacionalna i univerzitetska biblioteka RS u Bosni i Hercegovini; (ovlašćena zastupnica 

direktora) 
Željka Komlenić; Nacionalna i univerzitetska biblioteka RS u Bosni i Hercegovini; (rukovodilac NCC-a) 
Milorad Vučković; Narodna biblioteka Srbije; (ovlašćeni zastupnik direktora) 
Vesna Stevanović; Narodna biblioteka Srbije; (rukovodilac NCC-a) 
Bogić Rakočević; Nacionalna biblioteka Crne Gore; (direktor)  
Vjenceslava Ševaljević; Nacionalna biblioteka Crne Gore; (rukovodilac NCC-a) 
Martina Rozman Salobir; Narodna i univerzitetska biblioteka, Slovenija; (direktor) 
Sanela Vuklišević; Ministarstvo za nauku i tehnologiju RS u Bosni i Hercegovini; (rukovodilac E-CRIS-a) 

Pozvani stručnjaci: 
Davor Šoštarič; IZUM, Slovenija 
Arjeta Sadiku; IZUM, Slovenija 
Irena Sešek; Narodna i univerzitetska biblioteka, Slovenija 
Albana Velianj; Akademija nauka, Albanija 

                                                           
1 NCC – nacionalni centar COBISS 

IZUM 



Mirlona Buzo; Akademija nauka, Albanija 
 

Dnevni red: 

1. Izbor predsednika Saveta COBISS.Net 
2. Aktivnosti u vezi s međunarodnom razvojnom pomoći za finansiranje projekta COBISS.Net (Unesko, 

EU itd.) 
3. Novosti u sistemu COBISS 
4. Razno 

 

Nakon uvodne reči dr Aleša Bošnjaka, v. d. direktora IZUM-a, usledio je izbor predsednika Saveta COBISS.Net. 
Predviđeno je da ta funkcija bude dodeljena članu s najdužim stažem u mreži COBISS.Net, a na prvoj sednici, 
održanoj 8. 7. 2016. godine, za predsednicu je izabrana Jelena Đurović. S obzirom na to da je gospođa Đurović 
ove godine otišla u penziju, za predsednika je jednoglasno izabran dr Ismet Ovčina koji je funkciju prihvatio i 
zahvalio se za iskazano poverenje te preuzeo vođenje sednice. 

Kod druge tačke, Davor Šoštarič je najpre izvestio o projektu Unesko u 12 tačaka koji su na prvoj sednici 
podržali svi članovi Saveta. Projekt, koji je postavljen veoma ambiciozno, propratile su brojne aktivnosti za 
dobijanje podrške, ali je neophodna i podrška pojedinih ministarstava i vlada u državama članicama mreže 
COBISS.Net. Izostanak angažmana dokazuje i činjenica da su na susrete u Parizu, koje je organizovao Unesko, 
došla samo dva ambasadora. IZUM, doduše, ima podršku svog nadležnog ministarstva i nekih direktorata, 
međutim, samo podrška Slovenije nije i ne može biti dovoljna. Takvu podršku moraju pružiti i ministarstva, 
odnosno vlade i drugi činioci svih ostalih država članica. IZUM ne može direktno kontaktirati s njihovim 
ministarstvima, zato inicijativu moraju dati NCC centri i direktori nacionalnih biblioteka. Potrebna je 
intenzivnija politička aktivnost, lobiranje kod nadležnih činilaca (vlade, ministarstava, stručne javnosti), da bi 
se postigao napredak i razvoj mreže COBISS.Net. Ukratko, naš zajednički cilj mora biti snažna mreža 
COBISS.Net. 

Predsednik Saveta COBISS.Net, dr Ismet Ovčina, otvorio je diskusiju na tu temu, a takođe sam pozvao učesnike 
sastanka, da svako od njih, onoliko koliko može, svojom aktivnošću doprinese snažnoj mreži COBISS.Net. To 
treba da bude naš apel. Dat je i predlog da se ubuduće, posredstvom planirane distribucione liste Saveta 
COBISS.Net, članovi obaveštavaju o akcijama i rezultatima. Gospodin Ovčina se lično obavezao da  će lobirati 
u Komisiji za kulturno nasleđe pri Unesku čiji je član; lobiraće takođe i kao član radne grupe za ISSN kod člana 
koji je iz Uneska. 

V. d. direktora nacionalne biblioteke iz Skoplja, Senka Naumovska, iznela je informaciju da je u Makedoniji 
politička situacija trenutno povoljna i da računa na podršku ministarstva za kulturu i ministarstva za 
obrazovanje. 

Direktor nacionalne biblioteke iz Podgorice, Bogić Rakočević, izneo je informaciju da u njihovoj državi trenutno 
nema ministarstva za kulturu, međutim, da će u svakom slučaju uložiti maksimalan trud na promociji mreže 
COBISS.Net. 

Gospođa Albana Velianj iz Tirane iznela je informaciju da se nalaze u periodu reformi u oblasti nauke i da baš 
u tome vidi priliku da se urede i pitanja u vezi s bibliotekarstvom i COBISS-om, premda je takođe dodala da se 
te aktivnosti mogu očekivati tek u proleće 2018. godine. Na tom mestu, dr Aleš Bošnjak je spomenuo uspešnu 



posetu Albaniji gde su predstavljeni rezultati na online personalnim bibliografijama. Istu pohvalu i 
interesovanje ta prezentacija je postigla i na Kosovu. 

Gospođa Sanela Vuklišević iz Banja Luke obavezala se da o svemu ovome izvesti svoje ministarstvo. Dodala je 
da je ona lično zadužena za E-CRIS u Republici Srpskoj, naglasivši da bez COBISS-a nema ni E-CRIS-a. 

Predstavnica nacionalne biblioteke iz Banja Luke, Željka Komlenić, predložila je poseban sastanak na koji bi bili 
pozvani ministri i predstavnici Uneska. 

 

Direktorka nacionalne biblioteke iz Ljubljane, Martina Rozman Salobir, iznela je da su u svakom slučaju spremni 
na saradnju sa IZUM-om na potvrđivanju i širenju mreže COBISS.Net. Ujedno je pohvalila uzornu saradnju 
IZUM-a i NUK-a. 

Rukovodilac NCC-a iz Beograda, Vesna Stevanović, iznela je da će pokušati da se kod ministarstva za kulturu 
dobije osnovna podrška, a takođe je predložila da sledeći put ranije budu obavešteni o sličnim sastancima, 
odnosno takvim aktivnostima, da bi na vreme mogli da stupe u kontakt i lobiraju kod svojih nadležnih institucija 
i pojedinaca. Milorad Vučković, takođe iz NCC-a u Beogradu, očekuje organizaciju sastanka na višem, odnosno 
na međuvladinom nivou. Smatra da se vlada Republike Slovenije, preko svog nadležnog ministarstva, s 
predlogom, odnosno apelom, mora obratiti vladama i ministarstvima drugih država članica. U zaključku ove 
diskusije, Ismet Ovčina je pozvao IZUM da članovima Saveta COBISS.Net ponovo pošalje Uneskov projekt i da 
se članovi obavežu da se angažuju, i to svako u okviru svoje države. Takođe bi trebalo razmisliti i o organizaciji 
sastanka između nadležnih ministarstava država članica Saveta COBISS.Net. 

Prisutni su jednoglasno podržali inicijativu da se organizuju susreti na najvišem nivou (ministri).  

 

Pod 3. tačkom dnevnog reda, dr Aleš Bošnjak je predstavio neke od novosti u COBISS sistemu. Najpre je 
predstavio mCOBISS koji se već koristi u Sloveniji, Srbiji i Bosni i Hercegovini, a ubrzo bi trebalo da bude 
implementiran i u drugim državama članicama. Svuda će biti pripremljene prezentacije, a istovremeno se radi 
na većim izmenama i dopunama postojećih verzija. Rukovodilac NCC-a iz Skoplja, Žaklina Gjalevska, postavila 
je pitanja šta još u Makedoniji treba da se uradi u vezi sa implementacijom mCOBISS-a. Dr Aleš Bošnjak je 
objasnio da je reč samo o manjim stvarima, te da je kod prevoda skoro sve uređeno. Predstavnici iz NCC-a u 
Srbiji izneli su da su iskustva sa mCOBISS-om različita, a da njegovo korišćenje u velikoj meri zavisi od 
bibliotekara koji, u promociji takvih i sličnih novosti, imaju veliki uticaj. Nažalost, često upravo bibliotekari s 
nelagodnošću i zadrškom prihvataju novosti, te ih nedovoljno angažovano podržavaju. Rukovodilac NCC-a iz 
Sarajeva, Nevenka Hajdarović, dodala je da, nakon godinu dana njegovog korišćenja, sa mCOBISS-om imaju 
samo pozitivna iskustva. Direktor IZUM-a je još dodao da smo kod nas dali veliki značaj promociji mCOBISS-a. 

Od izabranih novosti, koje će ubrzo biti implementirane, dr Aleš Bošnjak spomenuo je i COBISS+ i web upis. 

Zatim je dr Aleš Bošnjak ispostavo jedan od trenutno ključnih projekata u COBISS.SI, a to je uključivanje školskih 
biblioteka u COBISS. Milorad Vučković iz NCC-a u Srbiji, nadovezao se na tu temu razmišljanjem o pravnom 
aspektu vlasništva baze. Predložio je da vlasnik baze postane opština koja bi povezivala osnovne i srednje škole 
u određenoj oblasti ili regionu. Kod njih vide teškoće u obrazovanju i uključivanju, a rešenje tog problema vide 
u decentralizaciji, jer bi tako rasteretili NCC i nacionalnu biblioteku koja bi tako lakše mogla da se posveti 
razvoju struke, i npr. školskim bibliotekama.   



Predstavnica iz Republike Srpske, gospođa Željka Komlenić, predložila je da se sačini predlog, odnosno koncept 
za uključivanje školskih biblioteka. 

Žaklina Gjalevska iz NCC-a u Makedoniji kod uključivanja školskih biblioteka vidi teškoću u vezi s plaćanjem i 
vlasništvom, a s obzirom na predlog decentralizacije iznela je iskustvo da je kod njih upravo decentralizacija 
dovela do pogrešnog prenošenja znanja, te tako i do grešaka u zapisima i podacima o fondu u lokalnim bazama.  

Vjenceslava Ševaljević, iz NCC-a u Crnoj Gori, iznela je da su sa IZUM-om postigli dogovor o posebnim 
finansijskim obavezama za školske biblioteke. 

Shodno razmišljanju Nevenke Hajdarović iz NCC-a u Bosni i Hercegovini, IZUM svakako najpre mora razmisliti 
o posebnom paketu za školske biblioteke i njihovom finansiranju. 

Dr Aleš Bošnjak se zahvalio za izneta mišljenja koja će IZUM analizirati i za svaku državu razraditi alternativne 
modele. 

 

Pod tačkom razno, prisutni su jednoglasno doneli odluku da se za funkcionisanje Saveta COBISS.Net pripremi 
Poslovnik. Nakon sednice, biće pripremljeni zapisnik sednice i distribuciona lista. 

Na kraju je Davor Šoštarič spomenuo i promene u odnosu na  zaštitu ličnih podataka koje će stupiti na snagu 
maja 2018. godine i zadatke IZUM-a koji iz toga proističu. 

Sednica je zaključena potvrdnim odgovorom dr Aleša Bošnjaka da će se sledeće godine održati COBISS 
konferencija i da će verovatno tada uslediti i sledeći, 3. susret Saveta COBISS.Net. 

Dogovoreno je takođe da se napravi spisak za e-mail obaveštavanje, posredstvom kojeg bi se u međuvremenu 
odvijalo obaveštavanje o svim aktivnostima koje izvode članovi u postizanju zajedničkih ciljeva. 

 


	Regionalni centar za bibliotečke informacione sisteme i informacione sisteme o istraživačkoj delatnosti pod pokroviteljstvom Uneska

